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Vážení spoluobčané,
od uzávěrky minulého zpravodaje se uskuteč-
nilo první online přenášené zastupitelstvo, 
druhé setkání s občany a Den za obnovu leso-
parku Paraplíčko. Jsem potěšený, jak velký je 
zájem o dění ve městě. Jen poslední zastupi-
telstvo města, které někteří z vás viděli úplně 
poprvé a mohli tak poznat své volené zastupi-
tele i z jiné strany, sledovalo zhruba 60 lidí on-
line přes sociální síť facebook a dalších okolo 
15 občanů bylo přítomno přímo na zasedání 
zastupitelstva. Množily se dotazy, zda je možné 
sledovat záznam zastupitelstva i zpětně. Bohu-
žel kvůli GDPR bychom museli nechat rozma-
zat obličeje občanů a vypípat všechny jména 
žadatelů, a proto bude možné zastupitelstva 
sledovat pouze online na facebookové stránce 
„Město Dubí – oficiální stránka“. Abyste o zá-
sadní informace ze zastupitelstva nepřišli, tak 
vám nově přinášíme rubriku „Krátce z jednání 
rady a zastupitelstva“

 7. SCHŮZE RADY (28. 2. 2023)
• Rada města schválila poskytnutí individuálních 
neinvestičních dotací na sport a volnočasové 
aktivity do výše 50 000 Kč a doporučila zastu-
pitelstvu města schválit neinvestiční dotace od 
částky 50 000 Kč a výše. Hlasy pro: 5
• Rada schválila poskytnutí individuálních dotací 
z rozpočtu města Dubí na rok 2023 pro poskyto-
vatele sociálních služeb v celkové výši 100 000 Kč. 
Hlasy pro: 5
• Rada schválila přidělení individuální neziskové 
organizaci WHITELIGHT I, z.ú. ve výši 30 000 Kč na 
zdravotnický a hygienický materiál. Hlasy pro: 5
• Rada schválila podání žádosti do grantového 
řízení Nadace ČEZ – „Oranžový přechod“ na vy-
budování osvětlení přechodu pro chodce na Ruské 
ulici pod prostorem prodejny Penny Market. 
Hlasy pro: 5

 8. SCHŮZE RADY (21. 3. 2023)
• Rada schválila rozpočet ve výši 77 000 Kč na 
opravu výtahu v Městském informačním centru. 
Hlasy pro: 5

Na konci února se uskutečnilo druhé setkání 
s občany, tentokráte v sále loveckého zámečku 
Dvojhradí ve Mstišově. Nečekali jsme, že ka-
pacita 45 míst nebude stačit, a proto řada pří-
chozích musela stát. V průběhu setkání jsme 
se bavili o kanalizaci v části Dvojhradí, umís-
tění mstišovské pouti, chybějícím sportovním 
zázemí pro dospělé ve Mstišově, těžbě lithia 
a budoucí trase lanopásu, možnostech zjedno-
směrnění některých ulic v Bystřici, parkování 
v Tovární, výstavbě dětského hřiště na Vysluní, 
parkování a zřízení zastávky ve směru do Tep-
lic v Hornické osadě, fotovoltaické elektrárně 
u Rudolfovy huti a dalších tématech. V těchto 
setkáních budeme nadále pokračovat, a pro-
to bych vás rád pozval na 3. setkání s obča-
ny, které se uskuteční ve středu 19. dubna od  
18 hodin v hotelu Pomezí na Cínovci.
O víkendu 4. a 5. března se díky příznivému 
zimnímu počasí konal 43. ročník Krušnohor-
ské 30, která se zabydlela na Cínovci a je spo-
lu se známější Jizerskou 50 součástí série ČEZ 
SkiTour. Během soboty proběhly závody pro 
nejmenší a patnáctikilometrový okruh volnou 
technikou a v neděli navázal hlavní třicetiki-
lometrový dvoukolový okruh a desetikilomet-
rový závod. Kromě češtiny byla slyšet němči-
na, slovenština i polština, a proto doufám, že  
i v následujících letech závod setrvá na Cínovci.
Poslední březnová sobota patřila Dni za obno-
vu lesoparku Paraplíčko, který podpořily Lesy 
České republiky jako vlastník celého areálu. 
Více než 100 účastníků této akce dokázalo vy-
sbírat odpadky, odstranit náletové dřeviny 
z promenádních cest, vysekat Sluneční louku, 
zamést kamenné schodiště z Myslbekovy ulice 
a zprůchodnit část cest poškozených těžbou 
dřeva. Ačkoliv je potřeba se zaměřit ještě na 
zprůchodnění několika úseků cest, vyskládání 

• Rada souhlasila s úhradou nákladů na pořízení 
pletiva, napínacích drátů a dalšího drobného 
materiálu pro opravu oplocení tenisových kurtů 
ve Sportovní čp. 284 v Dubí ve výši 12 249 Kč. 
Hlasy pro: 5
• Rada souhlasila s rekonstrukcí části oplocení 
a podezdívky na školním hřišti ZŠ Dubí 2, Tovární 
110 za celkovou cenu ve výši 370 000 Kč bez 
DPH zhotovitelem panem Dušanem Rubešem. 
Hlasy pro: 5
• Rada souhlasila s rekonstrukcí kotelny MŠ  
Cibuláček za celkovou cenu 490 759 Kč bez DPH, 
zhotovitelem firmou MEGAWATT s. r. o. 
Hlasy pro: 5

 3. SCHŮZE ZASTUPITELSTVA (22. 3. 2023)
• Zastupitelstvo schválilo odkoupení pozemků 
p. č. 387/1 (součástí je stavba Střední čp. 14), 
p. č. 387/7 (součástí je stavba bez čp/če) a p. č. 
388/3, vše k.ú. Dubí-Pozorka, za dohodnutou 
kupní cenu ve výši 3 200 000 Kč.
Hlasy pro: 9, proti: 7, nepřítomno: 1 

kamenů a revitalizaci dvou lesních luk, začíná 
se lesoparku vracet jeho původní charakter. 
Ještě v letošním roce Lesy ČR umístí do prosto-
ru 5-6 laviček a v dalších letech je plánováno 
s obnovou zaniklé lesní kaple a dřevěného al-
tánku zvaného „Goethův domek“.
Možná jste zaznamenali, že jsou v posledních 
týdnech odstraňovány nebezpečné prvky na 
nemovitostech, padající omítky jsou obouchá-
vány a postupně opravovány. Je za tím práce 
stavebního úřadu, který prostřednictvím všech 
možných prostředků tlačí na vlastníky těchto 
nemovitostí, aby nedocházelo k ohrožování 
bezpečnosti chodců. 
V oblasti bezpečnosti mnoho spoluobčanů trá-
pí rychlost projíždějících aut či rušení nočního 
klidu, a proto dojde k rozšíření bezpečnostních 
opatření. Po instalaci hlukového čidla u restau-
race Čtyřlístek a pravidelných kontrolách hlíd-
kami městské policie, dojde k instalaci dalšího 
hlukového čidla v Pozorce. Z důvodu vysoké 
rychlosti projíždějících aut v obydlených čás-
tech města bylo vytipováno několik lokalit, kde 
budou postupně umístěny radary.
Již jsme vstoupili do jarního období, a proto 
vám přeji krásné jarní dny.

Ing. Jiří Kašpar, starosta

• Zastupitelstvo schválilo navýšení rozpočtu na 
poskytnutí neinvestičních dotací 
o 600 000 Kč. Hlasy pro: 9, proti: 6, zdrželo se: 1, 
 nepřítomno: 1
• Zastupitelstvo schválilo poskytnutí účelových 
finančních prostředků formou investiční do-
tace ve výši 160 000 Kč na nákup zahradního 
traktoru pro účely údržby travnatých sportovišť  
1. FC Dubí. Hlasy pro: 16, nepřítomno: 1
• Zastupitelstvo schválilo žádosti o poskytnutí 
individuálních dotací na sport, volnočasové ak-
tivity, činnost spolků a neziskových organizací 
dle upraveného návrhu.
Hlasy pro: 9, proti: 3, zdrželo se: 4, nepřítomno: 1 
• Zastupitelstvo schválilo podání přihlášky 
města Dubí o členství ve Svazu měst a obcí  
České republiky.
Hlasy pro: 11, zdrželo se: 5, nepřítomno: 1
• Zastupitelstvo schválilo realizaci projektu 
„Posílení prevence kriminality ve městě Dubí 
a finanční spoluúčast na projektu ve výši 10 %. 
Hlasy pro: 16, nepřítomno: 1

SLOVO STAROSTY

KRÁTCE Z JEDNÁNÍ RADY A ZASTUPITELSTVA
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MĚSTSKÁ POLICIE DUBÍ
• Střední 154, 417 03 Dubí  
• Telefon: +420 417 571 200

Začátkem letošního roku bylo uvedeno do 
provozu hlukové čidlo u pošty v Dubí 1, kde 
si obyvatelé stěžovali na hluk v nočních ho-
dinách od hostů vycházejících z restaurace. 
Hlukové čidlo i přesto, že je určeno k jiným 
účelům, nežli hlídání rušení nočního klidu, po 
softvérové úpravě  funguje dobře pro účely, 
ke kterým bylo na dané místo nainstalováno. 
Nezabrání sice hostům, kteří jsou většinou 
pod vlivem alkoholu, aby své hlučné projevy 
přizpůsobili  noční době, ale ihned informuje 
hlídku městské policie, že k rušení nočního 
klidu dochází, a potom už je na strážnících, 
aby zjednali pořádek. Chvíli sice trvá, než 
hlídka na místo dojede, ale od přijetí hlášení 
o hluku je dané místo sledováno kamerovým 
systémem a tyto hlučné projevy v nočních 
hodinách jsou řešeny.  Po vyzkoušení této te-
chnické novinky budou čidla naistalována do 
městské části Pozorka, kde si rovněž občané 
stěžují na rušení nočního klidu, a to zejména 
v letních měsících.    

V průběhu začátku letošního roku bylo 
nahlášeno několik krádeží okapů, kovo-
vých stříšek z tzv. antoníčků, a to převážně 
v městské části Pozorka. Většinou nám krá-
dež nahlásí až druhý den poté, co v noci 
občané pozorují neznámé muže při tom, jak 
okapy a různé kovové předměty sundávají, 
a nahlásí nám, přesně v kolik hodin ke krádeži 
došlo, a popíšou dotyčnou osobu, co měla 
na sobě, že na ně v noci koukali z okna. Sice 
máme v Pozorce hustou síť kamerového sys-
tému, ale osoby, které se těchto skutků do-
pouštějí, to také vědí, a proto odcizený před-
mět pohodí do křoví a po Pozorce v nočních 
hodinách nechodí s odcizeným předmětem 
v ruce. To by bylo nápadné a operátor kame-
rového systému by za ním hned poslal hlídku, 
aby ho zkontrolovala. Pohozený předmět si 
vyzvednou následný den, kdy nejsou tak ná-
padní. Podle záběrů z kamerového systému 
byli pachatelé ztotožněni, ale jedná se o ne-
majetné bezdomovce, kteří pobývají v Tep-
licích.  Rád bych při této příležitosti požádal 
o okamžité oznámení obdobných událostí na 
tísňovou linku 156. Po Dubí se v nočních ho-
dinách pravidelně pohybuje kolem deseti zá-
vadových osob, většinou to jsou bezdomovci 
či osoby závislé na omamných látkách a pro 
jednoho operátora kamerového systému je 
problematické je všechny uhlídat, aby se ne-
dopouštěli majetkových deliktů i vzhledem 
k tomu, že kamery nejsou všude, a tam, kde 
jsou, o nich ví i tyto osoby. 

V minulém čísle Dubského zpravodaje jsem 
psal o  řidiči, který zastavil osobním vozidlem 
v ulici Mírová v místě, kde je stání zakázáno 
dopravní značkou, a řidič z Teplic neměl ři-
dičské oprávnění, ale doba trestu zákazu 
řízení motorových vozidel, který dostal od 

správního orgánu jako trest,  mu již uplynu-
la, a že  ho čeká nejspíš nový zákaz řízení 
motorových vozidel.  Muž z Dubí z městské 
části Pozorka pravděpodobně nečetl Dubský  
zpravodaj, což se mu stalo osudným.  Úplně 
na stejném místě zaparkoval s osobním vozid-
lem, a když na místo dorazila operátorem ka-
merového systému vyslaná hlídka městské 
policie, tak strážníci zjistili, že řidič, který na 
místo přijel, má platný zákaz řízení motoro-
vých vozidel. Muž byl předán hlídce Policie 
ČR pro podezření ze spáchání trestného činu.   
Při dlouhé chvíli v nápravném zařízení může 
číst bezplatný měsíčník Dubský zpravodaj.       

Policie ČR požádala o spolupráci při pátrání 
po muži z domova důchodců Na Výšině, který 
je  podle informací pohybově  a mentálně 
hendikepován a nevrátil se z vycházky, na 
které chodí obvykle  jen v blízkém okolí do-
mova. Do pátrání se zapojily hlídky městské 
policie z Dubí i Novosedlic a rovněž operá-
tor kamerového systému, který má přehled 
o dění na velkém území města. Policie ČR 
a další složky integrovaného záchranného 
systému   pátraly v lesním prostoru kolem do-
mova důchodců i za pomoci přivolaného vr-
tulníku s termovizí a městská policie dostala 
za úkol pátrat v městské zástavbě.   Na služeb-
nu městské policie oznámil muž z Dubí, že 
v ulici, kde nejsou kamery městského kame-
rového systému, sedí na chodníku muž. Tato 
oznámení nám občané oznamují denně, ale 
v době pátrání po zmizelém z domova důcho-
dců bylo nanejvýš pravděpodobné, že by se 
mohlo jednat o hledaného. Strážníci na místě 
skutečně potvrdili, že se o hledaného muže 
jedná, a o nálezu informovali Policii ČR, která 
pátrání řídila. Nalezeného muže strážníci pře-
vezli zpět do domova důchodců.  

Při hlídkové službě strážníci nalezli hava-
rované vozidlo, které bylo opřeno o plot u ro-
dinného domu. Z centrálního registru strážní-
ci zjistili majitele vozidla, který měl trvalé 
bydliště v kopci nad plotem, a strážníkům 
bylo hned jasné, že si majitel vozidlo při 
odchodu řádně nezabrzdil. Když zkontak-
tovali majitele vozidla, tak jim potvrdil, že 
v nočních hodinách přijel domů a zaparkoval 
u svého domu. Vozidlo na silném betonovém 
plotě nezpůsobilo téměř žádnou škodu, ale 
na vozidle to odnesly plechy.   

Policie ČR požádala o spolupráci při pátrání 
po muži, který  přišel na benzinovou čerpací 
stanici, natankoval do dvou kanystrů benzín 
a z místa bez zaplacení odešel. Policie ČR 
přinesla záznam, kde byl dotyčný muž za-
znamenán, zda by ho strážníci, ale hlavně 
operátoři kamerového systému, kteří znají 
všechny osoby narušující veřejný pořádek, 
i podle chůze, nepoznali.  Rovněž strážníci, 
kteří přichází denně do styku s bezdomovci 

a osobami závislými na omamných látkách, 
májí velkou místní znalost. Strážnici zajeli pro 
muže, kterého poznali na záběrech z kamero-
vého systému benzínové čerpací stanice. Muž 
sice nebyl ze záběrů přímo identifikovatelný, 
ale podle oblečení a podle pohybů si byli jis-
tí, že se jedná o jim známého sedmapadesá-
tiletého muže, kterého rovnou přivezli na 
služebnu Policie ČR.                

Obsluha benzínové čerpací stanice ve spod-
ní části Dubí oznámila, že mají v prodejně  
pomočeného muže, který napadá zákazníky 
a agresivně se chová i k obsluze. Když na mís-
to dorazila hlídka městské policie, muž byl již 
mimo prodejnu a odcházel směrem do Teplic. 
Muže strážníci znají jako osobu bez domova, 
která se potlouká i po Dubí. Strážníkům tvrdil, 
že bydlí v Teplicích a tam má rovněž  hlášený 
trvalý pobyt. Podle zápachu při zjišťování 
totožnosti bylo jasné, že muž nebyl jen po-
močen, jak strážníky mylně informovala obs-
luha. Jedná se o muže, který občas přespává 
na chodbách nájemních domů, když jsou 
chodby nezabezpečené, a jednou ho dokon-
ce strážníci přistihli v nezabezpečené  spíži, 
kde přespal  mezi uloženými trvanlivými 
potravinami. Z tohoto důvodu by bylo vhod-
né dbát na řádné zabezpečení domů, hlavně 
v městské části Pozorka.

Řidič, který projížděl po komunikaci z Cíno-
vce, zastavil u osobního vozidla, jehož řidič 
naboural do kamenné zdi. Podle oznamova-
tele řidič není zraněný, ale pravděpodobně je 
v šoku a odmítá přivolání záchranné služby. 
Hlídka městské policie na místě zjistila, že 
řidič nevybral zatáčku a narazil do kamenné 
zdi u komunikace. Řidič nebyl zraněný a ani 
v šoku, ale podle provedené dechové zkouš-
ky byl pod vlivem alkoholu, strážníci naměřili 
3,34 promile. Na místo byla přivolána Poli-
cie ČR, oddělení dopravní policie, kvůli po-
dezření ze spáchání trestného činu. 

Tomáš  Pykal, 
velitel MP Dubí  
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   ÚPRAVA MHD   DERATIZACE
Město Dubí oznamuje občanům, že na území 

města Dubí bude provedena v termínu

 od 17. dubna do 28. dubna 2023
JARNÍ ČÁST POVRCHOVÉ DERATIZACE.
Město Dubí zabezpečí deratizační práce v ob-
jektech, které vlastní město, a na vybraných ve-
řejných prostranstvích. Pro zabezpečení maxi-
mální účinnosti deratizace by bylo vhodné, aby 
se zapojili i vlastníci a správci bytových i neby-
tových objektů ve městě. Deratizaci je povinna 
podle potřeby ve své provozovně zajistit každá 
fyzická osoba, která je podnikatelem, právnická 
osoba a každá osoba při zvýšeném výskytu hlo-
davců (zákon č. 258/2000 Sb., o ochraně veřej-
ného zdraví, v platném znění).
Občané, kteří mají zájem o provedení deratizač-
ních prací ve svých objektech, mohou nahlásit 
svou adresu a tel. číslo deratizační firmě ASPRA 
- Dubí - tel. 739 617 433.
Na místech přístupných veřejnosti budou ná-
strahy umístěny do jedových staniček, které zne-
snadňují přístup dětem a domácímu zvířectvu. 
Deratizované objekty a prostory i deratizační 
staničky uložené na volném prostranství budou 
označené výstražným návěstím.
Deratizace bude provedena za použití chemic-
kých deratizačních prostředků schválených 
hlavním hygienikem ČR, které nejsou klasifiko-
vány jako jedy. Jsou však při případném požití 
většího množství zdraví škodlivé, proto je třeba 
v průběhu deratizace zajistit zvýšený dohled nad 
dětmi a chovanými zvířaty. V době provádění de-
ratizace je nutné vodit psy na vodítku. Dojde-li 
v důsledku nepozornosti občanů k případnému 
požití deratizační látky, je nutné vyhledat lékaře.

Město Dubí, technický odbor
Eva Vítková (tel.: 417 554 623)

Vážení obyvatelé, milí rodičové, kvůli přetrvávajícím potížím s včasností dojezdů linek meziměstské 
autobusové dopravy ČSAD Slaný, se rozpoutala po několika výtkách / stížnostech ze strany města 
Dubí, ale i samotných rodičů, mezi ním a objednavatelem, Dopravou Ústeckého kraje (DÚK), diskuze 
k nalezení řešení. Stalo se totiž již nechvalnou tradicí, že děti z městské části Mstišov docházejí kvůli 
zpoždění autobusu do ZŠ Dubí 1, Tovární ul. pravidelně pozdě na vyučování.
Výsledkem je, že k mimořádnému termínu 1. 4. 2023 bude autobus č. 490 z Modlan vyjíždět o 4 min. 
dříve, než je plánováno nyní. Čas dojezdu do Mstišova bude stejný, tedy 7:46, avšak zmiňovaný dří-
vější výjezd má zabránit dojezdu s 10-15 min. zpožděním právě na ul. Krušnohorskou, kde děti vy-
stupují. Stejná logika platí pro linku 489, která bude vyjíždět v opačném směru z Dubí do Modlan 
o 5 min. dříve. Stejný problém, dostat se včas na vyučování, mají i dubští žáci navštěvující školy 
v Duchcově. Pro ně platí, že linka 491 bude také od 1. dubna vyjíždět z Dubí o 3 min. dříve. V tomto 
případě DÚK doporučuje při ranním spojení Dubí-Teplice raději využívat linku 398, která jede o 6 
min. dříve před linkou 491. Vlivem nižšího počtu cestujících by se rovněž mohlo předejít zpoždění.
Bohužel není novinkou, že nový dopravce se od začátku svého působení potýká s kvalitou svých 
nabízených služeb. Kraj mu již udělil několik pokut dosahující milionových částek. Na svoji obranu 
dopravce zmiňuje, že na těchto páteřních linkách se pohybuje velký počet cestujících, jejich tarifní 
kázeň, hustotu provozu, mnoho zastávek. Situaci nepřispívá ani vysoká fluktuace řidičů a poruchy 
vozidel či odbavovacího zařízení.
Nezbývá jen doufat, že naplánované opatření bude dostatečné a žáci již nebudou vystavováni zby-
tečnému stresu.

Ing. Jiří Zahorčák, člen Rady města Dubí

   OBNOVA INTERIÉRU OBŘADNÍ SÍNĚ 
MĚSTSKÉHO ÚŘADU DUBÍ
V měsíci březnu proběhla úprava obřadní síně na Městském úřadě Dubí. Místo koberce byla položena 
nová plovoucí podlaha, která celou místnost prosvětila a bude lépe udržovatelná než původní 
koberec. V souladu s květinovou výzdobou a dalšími doplňky tak celá místnost působí decentním 
a příjemným dojmem.
Věříme, že tato úprava zpříjemní občanům návštěvy obřadní síně v rámci různých slavnostních 
obřadů, které se zde konají. 

Lenka Orgoňová, matrikářka ve spolupráci s technickým odborem MěÚ Dubí

Důležité upozornění k povinnému předškolnímu vzdělávání 
Pro děti, které do 31. srpna 2023 dosáhnou věku pěti let, je od 1. září 2023 předškolní vzdělávání povinné.
Kde je možné získat přihlášku?
Přihlášku si může zákonný zástupce dítěte osobně vyzvednout u ředitelky mateřské školy nebo je k dis-
pozici na webových stránkách mateřské školy.
Jak podat žádost či přihlášku?
Žádost se podává ředitelce mateřské školy při zápisu.

Podrobnější informace naleznete na webových stránkách mateřských škol.
Eva Rigová, odbor školství a sociálních věcí                                                                    

   ZÁPIS DO DUBSKÝCH MATEŘSKÝCH ŠKOL 
pro školní rok 2023/2024

MATEŘSKÁ ŠKOLA MÍSTO TERMÍN DOBA
MŠ Dubánek 

Křižíkova 157, Dubí 1 
Tel.: 417 571 026 | www.msdubanek.cz

v budově 
mateřské školy

10. 05. 2023 8.30-14.00 hodin

MŠ Cibuláček 
Tovární 517, Dubí 1 

Tel.: 417 571 060 | www.cibulacek.cz

v budově 
mateřské školy

10. 05. 2023 8.00 – 11.30 hodin 
12.00 – 16.00 hodin

MŠ U Křemílka 
Rokosovského 236, Dubí 2

Tel.: 417 571 755 | www.msukremilka.cz

v kanceláři 
ředitelky 

mateřské školy

10. 05. 2023 8.00 – 11.30 hodin 
12.00 – 14.00 hodin

MŠ Mstišov 
Školní 39, Dubí 3 - Mstišov

Tel.: 417 538 045 | www.msmstisov.cz

v kanceláři 
ředitelky 

mateřské školy

10. 05. 2023 8.30 – 13.00 hodin

   PŘERUŠENÍ PROVOZU  
MŠ V DOBĚ LETNÍCH  
PRÁZDNIN (2023)

Mateřská škola Termíny

MŠ Dubánek 31. 07. - 25. 08. 2023

MŠ Cibuláček 03. 07. - 28. 07. 2023

MŠ U Křemílka 24. 07. - 25. 08. 2023

MŠ Mstišov 10. 07. - 18. 08. 2023
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   SPORTOVNÍ AREÁL POTŘEBUJE INVESTICE

   INDIVIDUÁLNÍ DOTACE PRO SOCIÁLNÍ SLUŽBY NA ROK 2023 

Již v minulých vydáních zpravodaje bylo zmíně-
no, že probíhá kontrola jednotlivých nemovitos-
tí ve vlastnictví města. Tato kontrola se týkala 
i sportovního areálu, který během roku hostí 
mnohé kulturní akce, je využíván jako zázemí SK 
Dubí a TJ Tenis Klub Dubí. Fotbalové hřiště i halu 
využívají další sportovní uskupení a zájmové 
kroužky. Bohužel aktuální stav dokazuje, že se 
do rozvoje a oprav areálu dlouho neinvestovalo. 
Zatékání střechou do budovy kuželny, netěsnící 
okna, původní rozbité dveře, zatékání do garáže 
s technikou, dezolátní schodiště k hrací ploše, 
rezavá krytá tribuna, rozbitý rezavý plot okolo 
areálu, místy vydrolené oplocení z betonových 
dílů a tvárnic, nefungující odpad v dámských 
koupelnách v hale, praskající podlaha herní 

Sociální služby jsou, mimo jiné, dalším pro-
středkem pro řešení nepříznivých situací 
obyvatel města, proto je velmi důležité jejich 
absenci ve městě podporovat například i pro-
střednictvím individuálních dotací. 
Rada města Dubí dne 28. 2. 2023, usnesením  
č. 172/7/2023 a č. 173/7/2023, přidělila indivi-
duální dotace poskytovatelům sociálních slu-
žeb, které poskytují své sociální služby obyva-
telům města Dubí. 
Záměr všech uvedených poskytovatelů so-
ciálních služeb je využít poskytnuté finanční 
prostředky na částečné financování nezbyt-
ných provozních nákladů sociální služby.                                                         
WHITE LIGHT I, z.ú., pak poskytnutou dotaci 
využije konkrétně na nákup zdravotnického 
a hygienického materiálu.  
  Bc. Veronika Lipertová, MBA

vedoucí odboru školství a sociálních věcí

plochy, plíseň okolo plastových dveří, uvolněné 
stropní díly a problémová výměna zářivek na 
hale, takový je ve stručnosti stav sportovního 
areálu. Klubům, které areál využívají, patří podě-
kování za koordinaci brigád, při kterých se daří 
realizovat dílčí opravy jako jsou výměna oploce-
ní u tenisových kurtů, lokální opravy zastřešení 
na kuželně a sauně, betonáž schodů od fotbalo-
vých kabin dolů na hřiště, nátěry železných částí 
a další opravy. Aby byl areál důstojným zázemím 
našich sportovců, bude nutná realizace postup-
ných investic tak, aby byly splněny potřeby dub-
ských klubů a umožněno volnočasové vyžití pro 
veřejnost. Z toho důvodu se musí pracovat s are-
álem jako celkem a s odborníky připravit něko-
lik možností rozvržení využití areálu. V praxi to 

znamená, že by do budoucna mohly být v areálu 
například veřejně dostupné toalety místo mobil-
ních toalet, zázemí pro umělce na Dubské slav-
nosti, skatepark či trvalé propojení s ulicí U Sta-
dionu, odkud dnes vedou vyšlapané cestičky. 

Ing. Jiří Kašpar, starosta

Žadatel Sociální služba Přidělená 
částka

Oblastní charita Most

Azylový dům a Noclehárna Duchcov (pro muže a ženy) 20.000,- Kč

Centrum "Rodina v tísni"
 Azylový dům pro matky s dětmi a Dům na půl cesty 5.000,- Kč

Azylový dům Osek (pro muže a ženy) 10.000,- Kč
WHITE LIGHT I, z.ú. Terénní program 30.000,- Kč

EDA cz, z.ú. Sociální prevence - raná péče 5.000,- Kč

Linka bezpečí, z.s. Telefonická krizová pomoc  
(Linka bezpečí a Rodičovská linka) 5.000,- Kč

Květina, z.s.

Klub Magnet   Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež 15.000,- Kč

Terénní program 15.000,- Kč

Sociálně aktivizační služby pro rodiny s dětmi 15.000,- Kč
Svaz neslyšících 

a nedoslýchavých 
osob v ČR, z.s.

Odborné sociální poradenství, sociálně aktivizační služby 
a tlumočnické služby 10.000,- Kč

CELKEM 130.000,- Kč



6 duben 2023 www.mesto-dubi.cz

    PIETNÍ VZPOMÍNKA U POMNÍKU AMERICKÝCH LETCŮ NA CÍNOVCI
Severočeský letecký archiv Teplice, z. s. s Jednotou Československé obce legionářské Teplice za podpory Města Dubí ve středu dne 19. dubna 2023 
v 16 hodin pořádají pietní vzpomínku u pomníku amerických letců 8. letecké armády USA na Cínovci, kteří zde zahynuli dne 19. dubna 1945 při 
plnění bojových úkolů. Tímto si Vás dovolujeme pozvat k tomuto krátkému zavzpomínání a připomenutí naší historie.

Mgr. Radek Kindl, tajemník 
V průběhu dubna 1945 se nad Krušnohořím stále ještě bojovalo. Dne  17. a 19.  dubna 1945 byl proveden 8. leteckou armádou USAAF z Anglie nálet 
na Ústí nad Labem. Náletu na důležitý silniční a železniční uzel se dne 19. dubna 1945 zúčastnilo 109 bombardovacích letadel 490th BG USAAF, 
která při příletu k cíli byla napadena skupinou stíhaček Me-262 „Schwalbe“ od jednotky JG-7 „Nowotny“. Při útoku byl zasažen letoun B-17G Flying 
Fortress /43-38135/ od 849.BSq., 490th BG. Zásah do motoru č. 1 a palubní desky způsobil požár a donutil letadlo opustit formaci. I přes snahu 
letců se požár nepodařilo zlikvidovat. Přesto se poškozený letoun vrátil do formace nad Ústí nad Labem a zúčastnil se bombardování. Kapitán 
hořícího a těžce poškozeného letadla při letu od Ústí nad Labem směrem na Cínovec vydal posádce rozkaz k opuštění hořícího letounu. 
Dva členové posádky byli po seskoku ihned zajati a konce války se dožili jako váleční zajatci. Část posádky neměla štěstí a z letounu se nedostala. 
Našli smrt v hořících troskách. Jeden člen posádky byl prohlášen za nezvěstného v boji. Tři členové posádky byli zfanatizovanými sudetskými 
Němci po seskoku zajati a nakonec zastřeleni. Jejich těla byla nedbale zahrabána do země a nalezena až 21. října 1945 příslušníky Československé 
finanční stráže v hraničním prostoru Cínovce.

   DUBÍ A NAŠI SOUSEDÉ – BUDUJEME PŘESHRANIČNÍ STRUKTURY
V úterý 7. března se v krupském infocentru 
uskutečnilo dlouho plánované setkání sou-
sedů z obou stran česko-saské hranice: zá-
stupců města Altenberg (s místními částmi 
Geising, Fürstenau, Fürstenwalde a Rehefeld) 
a zástupců bezprostředně sousedících obcí 
Moldava, Košťany, Dubí, Krupka a Telnice. 
Jednalo se o první takto široce pojaté setkání 
starostů a starostek, včetně některých dalších 
důležitých aktérů přeshraniční spolupráce, po 
podzimních volbách a jeho cílem bylo vzájem-
né poznání a osvěžení či navázání vzájemných 
kontaktů po několika letech útlumu způsobe-
ného pandemií covidu 19.
Nový starosta Altenbergu Markus Wiesenberg 
na setkání vyjádřil velký zájem nejen podpo-
řit stávající formy spolupráce, jako je např. 
pravidelná letní slavnost Hraničního buku na 
Cínovci nebo spolupráce školek a škol, nýbrž 
i hledat další formáty zejména v oblasti turis-
mu, kultury, sportu a školství.

Co se týče spolupráce Altenbergu s Dubím, 
nabízí se spolupráce při vytváření nových turi-
stických přechodů v oblasti Georgenfeldského 
vrchoviště na Cínovci a v oblasti Předního Cin-
valdu, vytvoření důstojných připomínek sta-
leté důlní tradice na Cínovci, zlepšení vzájem-
né informovanosti o akcích organizovaných 
u sousedů nebo spolupráce ve vzdělávání.
Poděkování patří obci Krupka za pohostinnost 
a poskytnutí příjemného prostoru pro setká-
ní v jejich infocentru, které připomíná další  
přeshraniční vazbu mezi sousedními městy – 
památku UNESCO Hornický region Erzgebirge/
Krušnohoří, v jejímž rámci by město Dubí dle 
vyjádření starosty Dubí Jiřího Kašpara chtělo 
více zviditelnit oblast Zinnwald/Cínovec.
Startovní výstřel tedy zazněl, nyní již záleží jen 
na chuti a vůli, s jakou se chopíme šance po-
sunout náš region z periferie státu a etablovat 
zde silné a udržitelné přeshraniční centrum. 
Je určitě zájem nás všech, aby se to podařilo, 
ale snadné to nebude.

Mgr. Jan Kvapil, Ph.D.
organizátor setkání v programu 

Rok na hranici

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ DUBÍ INFORMUJE
• Hasiči Dubí, Krušnohorská 623/2 b  
• Tel: +420 415 658 576, Facebook: Hasiči Dubí
Mladí hasiči
Rádi bychom vám touto cestou představili kroužek mladých hasičů. Náš kroužek funguje od roku 2015, kdy si parta dobrovolných hasičů řekla, že by 
bylo skvělé založit zajímavý kroužek pro děti, a vychovat si tak své následovníky. Bohužel, kvůli době covidové, začíná tento kroužek opadat.  
Jsme kroužek, který se zabývá především hasičskou technikou a sportem. Naši žáci se zde naučí mnoho zajímavých a užitečných věcí, například kdy 
a jak použít hasicí přístroje, znalosti z oboru zdravovědy, topografii a v teplém počasí si zajdeme ven protáhnout tělo. Máme zde k dispozici různé 
překážky a také si zablbneme s vodou... Aktuálně se scházíme každý pátek v 16 hodin v hasičárně, která se nachází v Krušnohorské ulici. Pokud bys měl 
zájem stát se malým Soptíkem, máš možnost nás kdykoli navštívit.  Pokud by se chtěl přidat někdo z dospělých a měl by zájem pomoci nám rozvíjet 
tento hasičský kroužek, má u nás též dveře otevřené.

Hasiči Dubí

   VÝSTAVBA CHODNÍKU
V roce 2019 započala realizace 1. etapy výstavby chodníku z Dubí do Běhánek. Pokračování 2. etapy této výstavby bylo naplánované na srpen 2022.
K této akci byla nutná překládka sítě CETIN, která byla uskutečněna na podzim 2022. Tímto se posunul i termín výstavby samotného chodníku, který ko-
lidoval se zimními měsíci pro údržbu komunikací. A proto vybraný zhotovitel f. TELKONT mohl začít s výstavbou v nejbližším možném termínu v březnu 
2023 po souhlasu správce komunikace. Stavba by měla být ukončena do 30. 6. 2023 a touto výstavbou sledujeme zvýšení bezpečnosti chodců v této části 
obce. Chodník tedy začíná od křižovatky ulic Černigovského a Dubská. Ukončen bude u Nerudova sadu v Běhánkách.             

Technický odbor MěÚ
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   DUBÍ A NAŠI SOUSEDÉ – BUDUJEME PŘESHRANIČNÍ STRUKTURY

   KINO V DUBÍ BUDE OPĚT PROMÍTAT
Festival Jeden svět je už více než dvě desetiletí 
jednou z neodmyslitelných součástí působení 
společnosti Člověk v tísni. Od svého vzniku 
v roce 1999 přináší domácímu publiku doku-
mentární filmy o lidských právech z celého 
světa, které se promítají v desítkách měst po 
celé republice a také na českých základních 
a středních školách. Festivalovým městem 
nejblíže k Dubí je Ústí nad Labem, kde má 
v kině Hraničář své místo od 27. 3. do 31. 3.
Jeden svět získal čestné uznání organizace 
UNESCO za výchovu k lidským právům a je 
dnes největším festivalem svého druhu na svě-
tě. Každoročně na něj přijíždějí desítky hostů 
z různých zemí světa – nejen filmových tvůrců 
a tvůrkyň, ale také protagonistů a protagonis-
tek a obhájců a obhájkyň lidských práv.
Právě tento festival stojí za vznikem projektu 
pod názvem Promítej i ty. Město Dubí se za-
pojilo a máme tak možnost zdarma promítat 

V České republice se den učitelů slaví tradičně 
28. března, v den výročí narození Jana Amose 
Komenského (28. 3. 1592). Byl to právě Ko-
menský, který poprvé definoval pojem školní 
rok, prázdniny a školní týden. Zasloužil se o to, 
aby ve třídách byli žáci stejného věku a stejné 
úrovně znalostí. Preferoval školu hrou, názor-
nosti a aktivnosti, kdy si žáci měli mít možnost 
své teoretické poznatky vyzkoušet v praxi. Po-
ložil tak základy vzdělávání, na nichž stojí naše 
školství dodnes. Záslužné a často nevděčné 
povolání je pro pedagogy životním posláním, 
které si zasluhuje všeobecné uznání ve společ-
nosti. Toho se mu však ne vždy dostává. I proto 
je připomínka Dne učitelů tak důležitá. Vedení 
Města Dubí u této příležitosti připravilo dne 
29. 3. 2023 pro pedagogy dubských základních 

Historie Mezinárodního dne žen
Počátky sahají do předválečné doby, kdy se 
ženy snažily zasazovat se o svá volební práva. 
Začaly se tak scházet jeden den v roce, aby na 
tuto problematiku upozornily muže i širokou 
veřejnost. V roce 1908 se pak v New Yorku sešlo 
a pochodovalo několik tisíc švadlen, které 
stávkovaly za zkrácení pracovní doby, zvýšení 
mezd a v neposlední řadě také volební, politická 
a hospodářská práva pro ženy. Od té doby se 
v USA slavil Národní den žen vždy poslední 
únorovou neděli. Do Evropy tento významný 
den dorazil o 2 roky později, ale oficiálně se slavil 
až v roce 1911, kdy se evropské ženy oficiálně 
sešly, aby bojovaly za své volební právo. V roce 
1975 ho pak oficiálně uznává i Organizace 
spojených národů jako mezinárodní den 
solidarity žen za rovnoprávnost, spravedlnost, 
mír a rozvoj.

úspěšné snímky z minulých ročníků festivalu 
Jeden svět. Vybírat budeme z kolekce doku-
mentů zastupujících ta nejpalčivější témata, 
která hýbou současným světem. Projekce 
bude probíhat v prvním patře Domu porce-
lánu s modrou krví, navážeme tak na tradici 
kina, které si mnozí z nás dobře pamatují.
Zahájíme dokumentem Severní proud reži-
séra Steffena Kronese, který podává důkaz 
o tom, jak se láhev od piva vyrobeného v Ně-
mecku ocitla v panenské přírodě za polárním 
kruhem. Filmař z Drážďan spolu s přáteli se-
strojil unikátní bóje vybavené GPS lokátorem 
a sledoval, jak je evropská říční sít‘ propojená 
s oceánem. Z původně sólové akce vzešlé ze 
zděšení nad tím, že evropský odpad zanáší 
i nejvzácnější kouty planety, se podařilo vy-
tvořit vědecký projekt, na kterém se podíleli 
inženýři, oceánografové i veřejnost. Úchvat-
né záběry z monumentální norské přírody 

a mateřských škol posezení s občerstvením 
a muzikou v sále Tereziných lázní. Starosta Ing. 
Jiří Kašpar v úvodním slově vyzdvihl důležitost 
jejich práce a společně s vedoucí odboru škol-
ství Městského úřadu Dubí osobně každému 
učiteli poděkoval květinou. 

L. Bláhová, J. Tanzmannová, MKZ Dubí

Proč 8. březen?
23. února 1917 se v Petrohradě konala velká 
demonstrace žen proti světové válce. Ta pak 
vedla k abdikaci cara a oficiálnímu uznání vo-
lebního práva ženám. Toto datum juliánského 
kalendáře odpovídá 8. březnu v kalendáři gre-
goriánském, proto byl svátek oficiálně vyhlá-
šen na tento den.
8. března 2023 zaměstnankyně Městského kul-
turního zařízení spolu s panem starostou 
Ing. Jiřím Kašparem navštívily Klub seniorů 
Dubí v Krušnohorské ulici a poté i Klub dub-
ských žen v Domě porcelánu s modrou krví. 
Pan starosta osobně všem ženám popřál mno-
ho zdraví, optimismu a daroval jim krásnou 
jarní kytičku v podobě petrklíče. Při sladkém 
občerstvení si naše dubské dámy zavzpomí-
naly na doby minulé, diskutovaly s panem sta-
rostou o připravovaných výstavbách ve městě 

a scény týmového nadšení ze sledování trasy 
speciálních bójí střídají šokující obrazy kolonií 
plastů, které okupují civilizací dříve nedotčené 
přírodní scenérie. 
Věříme, že vás vybrané téma osloví a těšíme 
se na vás 25. 4. od 18 hodin v Domě porcelánu 
s modrou krví.

Martina Vlková a Marie Davidová 
– MIC Dubí

i o kulturním programu pro letošní rok. V Klu-
bu seniorů pan starosta Ing. Jiří Kašpar po-
děkoval paní Fabiánové za dlouholetou práci 
pro tento klub. Příjemné odpoledne proběhlo 
ve velmi přátelské atmosféře a závěrem jsme 
naše seniorky pozvali na připravovaný květno-
vý výlet na zámek Loučeň.

L. Bláhová, MKZ Dubí

   28. BŘEZEN - DEN UČITELŮ

   MEZINÁRODNÍ DEN ŽEN SE OSLAVIL V DUBSKÝCH KLUBECH
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   DUBÍ NEZNÁMÉ XLV 
Historie sklárny Rudolfova huť od roku 1940

V listopadu 1940 zasáhla Dubí a okolní obce 
prudká vichřice, která vyřadila sklárnu na de-
set dní z provozu. Na počátku následujícího 
roku se členem dozorčí rady stal štýrský pod-
nikatel Fritz Holler, který se v roce 1942 stal 
předsedou správní rady a generálním ředite-
lem společnosti Vereinigte böhmische Glasin-
dustrie. V té době sklárna vyráběla užitkové 
a obalové sklo i pláště skleněných min. Ačkoliv 
se sortiment zúžil, kvantitativně výroba rostla. 
Kvůli úspoře nákladů zavedl tvrdá opatření, 
kdy zaměstnanci, kteří nepřišli do zaměstnání 
mohli očekávat návštěvu závodní stráže. Na-
opak nápady na racionalizaci výroby byly od-
měňovány. Od roku 1941 se začal projevovat 
úbytek pracovních sil, a proto vedení závodu 
usilovalo o zapojení válečných zajatců. Nako-
nec bylo do závodu přiděleno dvacet sovět-
ských zajatců. Později byl dokonce z prefabri-
kátů postaven tábor pro stovku zajatců, kteří 
pracovali za otrockých podmínek v uhelném 
depu. Vzhledem k podvýživě nemohla většina 
z nich po roce 1944 podávat plný pracovní vý-
kon. V únoru 1945 přibyl tábor pro holandské 
zajatce. 
Během války byla pracovní doba postupně 
prodloužena až na deset hodin a během práce 
se nedbalo na letecké poplachy. Pro zvýšení 
morálky zaměstnanců se pořádala shromáž-
dění s dechovou hudbou, kde byla vysvětlo-
vána důležitost jejich práce pro Říši. Ze sklářů 
pronásledovaných za války začala od února 

1945 vznikat ilegální rada. 7. května ze závodu 
uprchli všichni exponovaní nacisté a provoz na 
výrobních linkách se zastavil. Již 11. obnovila 
sklárna výrobu sklenic pro nakládání okurek.
Po válce byla Rudolfova huť znárodněna a byla 
začleněna do národního podniku Sklárny In-
wald se sídlem v Bystřici. Do podniku patřily 
kromě Rudolfovy huti také závody Tomschik 
v Koštanech, Spojené sklárny Pallme-König, 
Habel, Ig. Groszmanna syn spol. s r.o. Košťany, 
sklárna J. Slanina Pozorka, závody Dobronín, 
Poděbrady a továrna na šamotové zboží v Koš-
ťanech. Ve sklárně se projevoval nedostatek 
pracovních sil a značná fluktuace u nově pří-
chozích zaměstnanců. Pracovalo se na tři 
směny s nedělní odstávkou a vyráběly se hlav-
ně sklenice na pivo, nakládání a zavařování 
potravin. V roce 1947 v závodě pracovalo 837 
zaměstnanců a zmíněná fluktuace byla řešena 
výstavbou tří bytových domů na Ruské ulici.
Roku 1951 vypukl ve sklárně požár, při němž 
shořely dvě třetiny výrobků. V této době, kdy 
se prosazoval hlavně těžký průmysl, se dokon-
ce uvažovalo o zrušení sklárny, ale nakonec 
začala od druhé poloviny 50. let jeho moder-
nizace. Roku 1958 se stal součástí Výrobní hos-
podářské jednotky Obalové a lisované sklo. 
V roce 1960 v závodě pracovalo 1244 zaměst-
nanců a vyrábělo se na 107 druhů lisovaných 
výrobků, které se upravovaly broušením, ma-
továním, lazurou, malbou, zlacením a irizo-
váním. Do sortimentu patřily pivní sklenice, 

zavařovací sklenice, likérové skleničky a au-
tomaticky vyráběné lahve.  Roku 1965 se VHJ 
Obalové a lisované sklo spojila s VHJ Ploché 
sklo a vznikl tak oborový podnik Sklo Union 
se sídlem v Teplicích. V rámci podnikového 
ředitelství bylo zřízeno výtvarné středisko, 
ve kterém působili Miloš Filip, Miloš Janků,  
Rudolf Jurnikl, Miloš Matoušek, Věra Potůč-
ková a Pavel Pánek. Právě oni se zasloužili 
o dobrou pověst dubského skla v Českoslo-
vensku i zahraničí. V polovině 60. let závod za-
městnával 1300 osob, vyráběl sklo v hodnotě  
107 milionů Kčs a třetina produkce se vyvážela 
do západních zemí. Pro zaměstnance vznikla 
v závodě knihovna, fungovala řada kroužků, 
ochotnický divadelní soubor a sportovní oddíl 
Jiskra Inwald. V období normalizace poskyto-
vala sklárna zaměstnání pro 957 osob.
Po roce 1990 byla sklárna privatizována a sta-
la se akciovou společností s italskou kapitá-
lovou účastí pod názvem Obalunion, od roku 
1993 Avirunion. V průběhu 90. let došlo k mo-
dernizaci podniku a byl do něj zaveden plyn. 
V roce 1996 byla ukončena výroba lisovaného 
skla a vzorkovna byla předána do teplického 
muzea. Zůstala výroba obalového skla, hlavně 
lahví. V roce 1996 získala majoritní podíl ame-
rická společnost Owens-Illinois.  V roce 2005 
ve sklárně pracovalo 200 zaměstnanců. Od 
roku 2007 byla společnost přejmenována na 
O-I Manufacturing Czech Republic.

Ing. Jiří Kašpar, starosta

KNIHOVNA DUBÍ INFORMUJE 
• Krušnohorská 203/11, 417 01, Dubí 1
• tel.: 417 571 063, 602 650 345, e-mail: knihovna@mesto-dubi.cz

V měsíci březnu proběhly v naší knihovně besedy s dětmi. Knihovnu navštívili žáci z 1. až 3. tříd zá-
kladních škol z Dubí 1 i z Dubí 2. Žáci 1. tříd byli seznámeni s úlohou knihovny, její organizací v dět-
ském oddělení, ale také s knižními novinkami, které děti velmi zaujaly. Žáci 2. a 3. tříd se blíže se-
známili s životem a dílem českého významného spisovatele a sběratele českých pohádek a pověstí  
K. J. Erbenem.   Registraci zdarma v rámci akce knihovny „Březen – měsíc knihy“ zatím využi-
lo šestnáct čtenářů, převážně dětských, což mě velice potěšilo, a věřím, že do konce měsíce jich 
přibude ještě více. Nabízím malou nabídku knižních novinek, kterých v naší knihovně naleznete 
mnohem více.

Na vaši návštěvu se těší knihovnice H. Paurová
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  STEZKA ČESKEM LÁKÁ DESETITISÍCE TURISTŮ

   KRUŠNOHORSKÁ 30

Stezka Českem je nekomerční projekt party nad-
šenců, kteří se spojili s Klubem českých turistů 
a vytvořili první oficiální přechod Česka. Jedná 
se o dva tisíce kilometrů dlouhou trasu po obvo-
du České republiky, kterou, jak její autoři slibují, 
může absolvovat úplně každý. Na Stezku se nevy-
dávají jen zdatní turisté, ale i rodiny s kočárkem, 
vozíčkáři či cyklisté. Trasu si můžete rozdělit na 
jednotlivé drobné úseky, kterými si zpříjemníte 
víkend, anebo, pokud máte čas a chuť, si můžete 
zkusit rovnou obejít celou republiku vcelku. Au-
toři pochod rozdělili na Severní a Jižní trasu, při-
čemž každá čítá zhruba jeden tisíc kilometrů. Pro 
nadšené turisty vytvořili podrobnou kilometráž 
a také tipy, jak a kde začít.
Vydat se na vícedenní či dokonce několikatý-
denní pěší pouť vyžaduje velmi dobré plánová-
ní. I přesto se i sebepřipravenějšímu poutníkovi 
může stát, že bude potřebovat pomoct ve sví-
zelné situaci. Promokne, dojde mu voda či jídlo, 
není se kde ubytovat, ztratí peněženku… V tu 
chvíli je nezištná pomoc zkrátka k nezaplacení. 
V anglosaských zemích se pro takové dobrodin-
ce, kteří ji poskytují, používá termín „Trail an-
gels“, tedy jacísi andělé, kteří poutníkům na ces-
tě pomohou z nesnáze. V případě Stezky Českem 
se takovýmto andělem můžete stát plánovaně 
a v případě potřeby poskytovat drobnou i větší 
pomoc poutníkům jako avizovanou službu. 

O víkendu 4. - 5. března se uskutečnil přeložený 
43. ročník závodu v běhu na lyžích Krušnohorská 
30 v rámci seriálu ČEZ SkiTour. V původním plá-
novaném lednovém termínu se jej pro nedosta-
tek sněhu nepodařilo uspořádat. 
Počasí si s pořadateli pohrálo i na začátku března, 
do poslední chvíle nebylo jisté, zda se jim poda-
ří upravit trasu v celé její délce a kráse, nakonec 
se to díky skvělé organizaci našeho rolbaře Karla 
Blaschkeho podařilo téměř dokonale, několik dní 
a nocí za pomoci přátel, dobrovolníků, fanouš-
ků, okolních obcí a sousedů naváželi na trať sníh 
a upravovali ji. Letošní novinkou bylo, že trasa 
byla zčásti vedena přes území sousedního Saska, 
což přilákalo řadu německých závodníků, a na-
opak čeští závodníci mohli okusit tratě na druhé 
straně hranice. 
 Celkově na Cínovci o prvním březnovém víken-
du závodilo přes  300 nadšených běžců na lyžích. 
Nejoblíbenější distancí se stala hlavní třicítka, 
kterou jelo 100 závodníků. 
V sobotu po poledni odstartoval závod volnou 
technikou na 15 km, kterou vyhráli Vašek Vág-
ner a Luise Mülller. Se svými  tratěmi  500 m, 1, 
2 a 3 km se statečně popraly i děti, jejich nadšení 
umocnily velké perníkové a krásné dřevěné me-
daile, které obdržel každý dětský závodník v cíli, 
a veselý maskot medvěd Vilda, jenž podpořil 
skvělou atmosféru, která na Cínovci vládla.
Závodníky v cíli vítal a dekoroval  1. náměstek pri-
mátora města Teplice Bc. Hynek Hanza.
V neděli se jely trasy 30 a 10 kilometrů klasickou 
technikou, pořadatelé museli trať trochu upravit, 

Takovými dvěma anděly strážnými všech Stezka-
řů, kteří právě putují přes cínovecký hřbet, jsou 
i paní Veronika Pacáková a Vendula Laštovková. 
Paní Veronika se o tomto fenoménu dočetla ná-
hodou v roce 2020 na facebookových stránkách, 
a protože na cínovecké části Stezky bydlí, roz-
hodla se zaregistrovat jako dobrovolnice. Od té 
doby pomohla desítkám poutníků, a jak říká, má 
s lidmi pouze dobré zkušenosti. Stejně tak i paní 
Vendula nabízí potřebným Stezkařům možnost 
po předchozí domluvě například doplnit pitnou 
vodu, usušit prádlo, dobít elektroniku či na za-
hradě přenocovat, a to už od roku 2021. 
Po celé Stezce Českem se nachází velké množ-
ství spřízněných restaurací, kempů či penzionů, 
které jsou označeny logem „Stezkaři vítáni“. Ob-

což ji paradoxně prodloužilo, a závodníci najeli po 
krušnohorských trasách o pár kilometrů navíc. 
V hlavním závodě na 30 km klasicky, který se jel 
na tři okruhy, si s  tratí nejlépe poradili  Ronny 
Zehrmann, který trasu ujel za 2 hodiny a 4 mi-
nuty, první žena Kathrin Müller dorazila do cíle  
o 17 minut později. Nejstarším účastníkem na trati 
byl pan Václav Vacek z Dubí, který je současně nej-
větším pamětníkem nejen Krušnohorské 30, ale 
i Jizerské 50 a dalších dálkových běhů nejen v ČR.
Desetikilometrová trasa kopírovala hlavní okruh. 
Mezi 70 závodníky byli nejrychlejší Luise Müller 
a Rudolf Dohnal. Tento desetikilometrový zá-
vod pod hlavičkou hlavního mediálního partne-
ra, České televize, si užily také rodiny s dětmi, 
nejmladší účastnicí byla Jesefína Blaschkeová 
(2017), která už v sobotu vyhrála dětský závod na 
300 m ve své kategorii.
V neděli v cíli závodníky s medailemi čekali staros-
ta města Dubí Ing. Jiří Kašpar a primátor města 
Teplice Bc. Jiří Štábl, v pohodové náladě předali 

vykle nabízí zmoženým turistům opět možnost 
doplnit pitnou vodu či nabít telefon, někdy do-
konce polévku či pivo zdarma. Míra dobrovolnic-
tví a pomoci je na každém. Stačí se zaregistrovat 
na webových stránkách a poté jsou tyto podniky 
zaneseny do itineráře, kteří autoři Stezky nabízí 
ke stažení všem poutníkům jako pomoc na cestě.
Stezka Českem, to není pouze značená trasa, to 
jsou tisíce úžasných příběhů a motivací, proč na 
ni vyrazit. Může to být obyčejná touha strávit do-
volenou v přírodě, poznat krásy Česka, ale i třeba 
originální zdravotní restart. 
Jaro je za rohem, tak proč to nezkusit? A nezapo-
meňte – vydat se na cestu může každý! 

Marie Davidová a Martina Vlková, MIC Dubí

trofeje vítězům a společně se závodníky, diváky 
a fanoušky si užili pěkný zimní sportovní den. 
Závod se mohl konat pouze díky velké podpoře 
města Dubí, záštitě primátora a pomoci města 
Teplice, úžasnému zázemí, které vytvořili part-
neři seriálu ČEZ SkiTour. O  dobrou organizaci se 
zasloužil tým RAUL a tým pořadatelské TJ Loko-
motiva Teplice, z.s. pod vedení ředitele závodu 
Martina Macholda.
Díky místní pospolitosti, ochotě vlastníků pozem-
ků, panu Ladislavu Čurdovi,  městu Dubí, Měst-
ské policii Dubí, MAS Cínovecko, hotelu Pomezí, 
obci Moldava, Staatsbetrieb Sachsenforst – Bez. 
Bärenfels, Horské službě a celé řadě brigádníků, 
pomocníků a nadšenců se nám podařilo zorga-
nizovat skvělý závod a propagovat krásnou část 
Krušných hor.
  Krušnohorská 30 je tak za námi a my se těšíme 
na další ročník. 

Silvie Polanská, TJ Lokomotiva Teplice
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MŠ CIBULÁČEK
Namaluj svého anděla
Již tradičně se děti z mateřské školy Cibuláček zúčastnily 11. ročníku celorepublikové  
výtvarné soutěže „Namaluj svého anděla“, tentokrát na téma „Můj andělský mazlíček“. 
Děti malovaly své mazlíčky a dávaly si opravdu záležet. O tom, že máme  šikovné malíře, 
přesvědčila porotu Belluška Kučerová ze třídy Sýkorek, která získala za svůj obrázek krásné 
3. místo v kategorii Děti předškolního věku. Soutěž každoročně pořádá Salesiánské středisko 
Štěpána Trochty. Letos se soutěže zúčastnilo 60 organizací a o výhru bojovalo 881 obrázků. 
Z velkého úspěchu naší Bellušky máme opravdu velikou radost a moc jí gratulujeme.

                                                                                                         Kolektiv MŠ Cibuláček

MŠ U KŘEMÍLKA
TEN DĚLÁ TO, A TEN ZAS ONO…
V týdnu od 13. 3. do 17. 3. jsme se s dětmi věnovali povídání o povolání nejen jejich 
rodičů, ale také ostatních lidí kolem nich. A nechyběla ani otázka: ,,Čím chceš být, až 
vyrosteš?“ Odpovědi dětí jako popelář, policajt, doktorka, zubařka… Tohoto tématu 
jsme s dětmi využili a vydali se navštívit některé místní dubské provozovny. Děti měly 
možnost vidět při práci paní kadeřnici, která zrovna barvila své zákaznici vlasy. Ukázala 
dětem také různé pomůcky, které ke své práci potřebuje. V opravně oděvů se dětem 
věnovala paní švadlena. Děti si  prohlédly různé druhy šicích strojů – zjistily, co je to 
náprstek a k čemu slouží, a měly možnost i vidět různé typy a velikosti nůžek. Zavítali 
jsme také na hlavní poštu do Dubí. Paní vedoucí dětem povyprávěla o zajímavostech 
pošty, co vše se na poště dělá, co si zde mohou také koupit. Viděly také práci za 
přepážkou pošty. Za odměnu děti dostaly malé modré chameleony. Děkujeme všem 
za jejich ochotu, se kterou se dětem věnovali, a přejeme jim mnoho úspěchů v jejich 
další práci. 

                                                                       
 Kolektiv MŠ U Křemílka

MŠ DUBÁNEK
Spolupráce MŠ Dubánek a ZŠ Dubí 1
Předškoláci v mateřské škole se pečlivě připravují na blížící se zápis do 1. třídy základní 
školy. Začátkem března jsme přijali pozvání a skupina 15 dětí se vydala navštívit bývalé 
kamarády do dvou 1. tříd základní školy v Dubí 1, kam většina z nich brzy usedne do lavic. 
Prvňáčci nám předvedli, co už se stihli naučit a předškoláci měli možnost se také hravou 
formou zapojit do výuky. Ukázali, jak ovládají početní představy, grafomotoriku, rytmizaci, 
sluchové i zrakové rozlišování hlásek. Prohlédli jsme si prostory školy, v 1. A měly děti 
možnost pozorovat v teráriu dvě Agamy australské s výstižnými jmény Mach a Šebestová.
Děti i pedagogický doprovod děkují oběma paní učitelkám za laskavé přijetí, příjemnou 
atmosféru při vyučování a předvedení „Komenského Školy hrou“. Přejeme mnoho dalších 
spokojených žáčků i rodičů. V rámci dobré spolupráce, navštěvují také žáci ZŠ Dubí 1 děti 
v MŠ. Již po několikáté v měsíci březnu přišli předčítat, tentokrát žáci 8. třídy, malým 
kamarádům klasické pohádky, přinesli si množství obrázků na skládání příběhů a na hru 
pexeso. Děkujeme paní Mgr. Haně Dubnové, zástupkyni ředitele za organizaci a žákům za 
ochotu věnovat se předškoláčkům.                                                      Kolektiv pedagogů MŠ Dubánek

MŠ MSTIŠOV
V masopustním čase se i v naší školce konal karneval. Děti se na něj těšily, už několik dní 
předem prozrazovaly, jaké masky si přinesou. Celé dopoledne si užívaly v kostýmech, 
zatančily si a užily si společných her a soutěží. Na barevné balónky si nakreslily vtipné 
obličeje a tato „strašidýlka“ si odpoledne odnesly domů. 
Jedno dopoledne nás navštívil vedoucí teraristického kroužku z DDM v Krupce pan Michal 
Havránek, který dětem přiblížil svět plazů svým vyprávěním a ukázkami živých zvířat. Děti 
tak měly možnost na vlastní oči vidět želvy, hady a agamu vousatou. Dozvěděly se také 
o možnosti navštěvovat jiné kroužky v DDM v Krupce.
V polovině března děti potěšil svým vystoupením kouzelník. Předváděl dětem kouzla, se 
kterými mu samy děti pomáhaly, a byly tak šikovné, že se kouzlení s hůlkou, s barvičkami, 
s obrázky a s dalšími pomůckami vždy povedlo, a děti měly radost, že se do kouzlení zapojily. 
Na rozloučenou kouzelník „vyčaroval“ z barevných balónků zvířátka pro každého domů.    
                                                                                         Kolektiv MŠ Mstišov
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VÝBUCH A STŘELBA V CHEMICKÉ LABORATOŘI
V pátek 10. března zažili žáci 8. a 9. třídy v chemické laboratoři nejenom výbuch, ale i střelbu. Na první pohled by se mohlo 
zdát, že došlo k násilnému přepadení s následnou explozí, ale všechny čtenáře musím uklidnit, že se jednalo o chemickou 
show. Tu nám v plném nasazení předvedli studenti z VŠCHT Praha, kdy nám opět dokázali, že chemie je úžasný, zajímavý 
a strhující obor.
Hodiny moderní chemie se tentokrát nesly v duchu chemie životního prostředí a přeměn energií. Cílem bylo žákům přiblí-
žit, co ochrana životního prostředí znamená v praxi a co všechno lze pod tímto pojmem nalézt. Výklad nebyl přednáškou 
v pravém slova smyslu, ale interaktivním a kontaktním programem. Žáci byli podněcováni k diskuzi, hodina probíhala 
formou dialogu s množstvím pokusů. Řešila se anomálie vody, filtrace jako jeden z hlavních úpravárenských kroků při pří-
pravě pitné vody. Zajímavými tématy byly také těžké kovy, ATB a mikroplasty ve vodě a jejich škodlivý vliv na lidské zdraví.  
V druhém bloku zaměřeném na přeměny energií byly předvedeny modely strojů na získávání energie různými způsoby, ať 
už se jednalo o funkční zmenšený model parního stroje či methanolového, Peltierova a vodíkového článku. Probírány byly 
výhody a nevýhody elektromobilů a v neposlední řadě přišla na řadu i přehlídka vzorků ropy, včetně produktů z ní vyro-
bených. Ovšem největší úspěch měla demonstrace výstřelu z perkusní pistole. Střílelo se z otevřeného okna naší učebny 
chemie. Ač by se mohlo zdát, že byl pokus nebezpečný, opak byl pravdou. Pistole se totiž ládovala jen střelným prachem 
a ucpávkou, nikoliv kulkou. Zdání však mohlo klamat, neboť výstřel byl značně hlučný. Všichni, co měli možnost být u toho, nebo ti, kteří se v inkrimino-
vanou dobu procházeli kolem okolí školy, mi dají za pravdu. Za tento závěrečný pokus sklidili studenti vysoké školy veliký potlesk a nám nezbývá, než 
jim poděkovat za příjemně strávené dopoledne a jejich nadšení pro věc.                                                                                           Ing. Martina Blahoutová, ZŠ Dubí 1

MĚSÍC KNIHY NA ZŠ DUBÍ 1
Březen byl na naší škole ZŠ Dubí 1 plný akcí, které byly tematicky spojeny s knihami 
a čtením. Nejmladší žáci navštívili knihovnu v Dubí, šesťáci se pak vypravili do 
Regionální knihovny v Teplicích. Již tradičně na prvním stupni proběhl týden čtení, 
kdy dětem předčítají pedagogové či rodiče, v podobném duchu si pak žáci osmých 
tříd připravili program pro děti z MŠ Cibuláček a Dubánek. Prvňáčci pro změnu 
navštívili domovy pro seniory, kde babičky a dědečky potěšili pásmem básní, písní 
a dramatickým uměním. V Regionální knihovně v Teplicích se naše žákyně z prvního 
i druhého stupně účastnily městského kola recitační soutěže a tady naše škola 
zaznamenala velký úspěch, žákyně 1. A Klárka Ševčíková postoupila z městského 
kola do okresního, v němž získala krásné druhé místo. Žáci šestých tříd pak ještě 
vyrazili na divadelní představení „Lotrando a Zubejda“ do mosteckého divadla. 
Věříme, že všechny tyto akce podpoří v dětech zájem o knihy, čtení a kulturní život 
jako takový. 

                                                                           
Mgr. Markéta Vágnerová, ZŠ Dubí 1

PENÍZE A JAK NA NĚ

ŽÁCI ZŠ DUBÍ 2 SOUTĚŽILI V NĚMECKÉM JAZYCE

V březnu absolvovaly všechny třídy na druhém stupni přednášky pořádané ČSOB 
pro školy ve finančním a digitálním vzdělávání s názvem Finanční gramotnost 
– Hospodaření domácnosti, finanční produkty a odpovědné zadlužování. Při 
přednášce se žáci dozvěděli, jak s penězi nakládat. Zjistili, jak vlastně banky 
fungují. Přednáška byla formou hry, lektorka nebo lektor se dětí ptali na různé 
otázky o platebních kartách a o penězích. Vysvětlili nám krok po kroku každý dotaz 
a zajímavost. Za odměnu dostali všichni propisky ČSOB, nějaké bonbóny a další 
odměny.  Žáci zjistili rozdíl mezi kreditní a debetní kartou. Deváťáci se dozvěděli, 
jak se chránit v kyberprostoru, jak chránit svá hesla a data. V šestce si žáci prohlédli 
obrázky všech našich bankovek, ale dozvěděli se také, že Češi si nejčastěji půjčují 
v bankách peníze na mobilní telefony, nebo poslední dobou i na operace estetické 
chirurgie. Zajímavé bylo, čím vším můžeme platit – kartou, mobilem, ale i čipem, 
který může být ukryt vlastně kdekoli. Přednášky obsahovaly i hry, například testy 
znalostí na Kahootu. Osmáci se rozdělili do rodin a pokoušeli se nějak vyřešit 
přidělené rodinné podmínky a rodinný rozpočet. Někteří tak museli vymyslet, kde ušetřit peníze, jiní zase, kam ušetřené peníze nejlépe investovat. Všem 
se to moc líbilo a děti se zábavnou formou dozvěděly opět něco nového.                                                                                                      Mgr. Marie Hůlková, ZŠ Dubí 2

Žáci deváté třídy soutěžili dne 9. 2. 2023 ve školním kole olympiády v německém 
jazyce. Na žáky čekalo několik dílčích zkoušek jako gramatický test, porozumění 
textu, pohovořit na určité téma a představit se. 
Všichni žáci se velmi snažili o co nejlepší výsledek, ale do postupujícího okresního 
kola může postoupit jen jeden, vítěz soutěže. Na první příčce se umístila Martina 
Schmidtová, na druhém místě Sára Krausová a na třetím místě pak Monika 
Nebosová. 
Všem zúčastněným gratulujeme a držíme palce naší žákyni v postupovém kole.

I. Tvrdíková, ZŠ Dubí 2
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Výjezd do Maďarska dopadl pro Leonidas Gym 
- Muay Thai Dubí perfektně, 5 našich zápasní-
ků ve čtyřkolých pyramidách. Milan Gašperec 
-45kg 14 let vyhrál zlato.  Další byl Tomáš Růža 
Růžička Jr. -75kg 18 let, měl domácího soupe-
ře, tento zápas byl velice vyrovnaný a nako-
nec končil 2:1 v neprospěch Růži a ten vyhrál 
bronzovou medaili. Martin Nebřenský -60kg 
14 let měl 2 soupeře také z Maďarska. První 
zápas vyhrál Martin vzdáním soupeře a v dru-
hém zápase si soupeře ohlídal a pestrou škálou 
technik ho přebodoval 3:0 a tím bral zlatou me-
daili. Dalším zápasníkem byl Duc Anh Nguyen, 
ten zápasil v kategorii začátečníci do 5 zápasů 
-54kg 15 let, s prvním soupeřem si hravě pora-
dil a vyhrál 3:0 na body, ale v druhém, i když 
jsme byli přesvědčeni také o výhře nad do-
mácím borcem, tak zvedli ruku soupeři. Ngu-
yen bral tedy stříbrnou medaili. Tomáš Karel 
Barták měl ve svých 18 letech pak 4 pyramidu 
ve váze -63,5kg. Oba soupeři v pyramidě byli 
Maďaři. První byl asi 30letý  chlap s velice tvr-
dým low kickem, Tomáš ovšem jeho zničující 
kopy všechny kryl a vracel soupeři jeho vlastní 
medicínu tak intenzivně, že ve druhém kole už 
přestala fungovat stehna Maďara, který již ne-
byl schopen vydržet Tomášovy tvrdé low kicky, 
a zápas skončil KO v druhém kole. Finálový 
zápas byl ovšem těžší než ten první, jelikož na 
Tomáše čekal Maďar, co reprezentuje Maďar-
sko na MS IFMA. Tomáš nemohl používat svoji 

nejsilnější zbraň, jelikož měl pokopané hole-
ně z prvního zápasu, tak více boxoval a kopal 
přímé kopy. Po tříkolové bitvě pak zvedli ruku  
Tomášovi a brali jsme naše třetí zlato.
Další závody nás čekaly na lize C.M.T.A., kde 
se představil Jakub Ježek 13 let -34kg , Josef 
Štaubert 13 let -52kg a Petr Vobořil 12 let -32kg. 
První měl zápas Jakub Ježek, který vyhrál zá-
pas 3:0 na body. Druhý byl Petr Vobořil, který 
na svůj věk dobře poslouchal rady ze svého 
rohu a vyhrál zápas také 3:0 na body. Posled-
ním byl Josef Štaubert, ten bohužel přistoupil 
na soupeřovu hru a zápas prohrál 3:0 na body.
Poděkování za tuto akci a možnost se zúčast-
nit patří prezidentu České Muaythai Asociace 
C.M.T.A. Petru Ottichovi, sportovnímu řediteli 
Michalu Novákovi za možnost reprezentovat 
republiku na tomto turnaji.
Další akce nás pak čekaly doma, první byla 
klubová soutěž ve wai kru, kde si o medaile 
zasoutěžili všichni členové klubu, kteří měli 
zájem, a krom specialistů na tuto disciplínu, 
jako jsou Tomáš Karel Barták, Matěj Šimůnek 
nebo Martin Nebřenský, se ukázali i velice ši-
kovní nováčci jako 8letý David Radek a Matyáš 
Zahradníček, kteří měli wai kru velice krásnou.
Pokračovali jsme dále seminářem na ZŠ No-
vosedlice, kde jsme tento krásný sport, náš 
klub a národní svaz představili nejprve prv-
nímu stupni a poté i 8. a 9. třídě. Ještě přijdou 
na řadu 6. a 7. třída v Novosedlicích a poté  

Na naše jarňáky od 11. do 18. února nás odjíždělo z teplického nádraží do 
Tanvaldu 30 dětí a 6 dospělých, včetně zdravotnice a kuchaře. Z tohoto 
počtu dětí bylo 6 nelyžařů z Dětského domova Tuchlov a 9 malých nelyžařů 
z Dubí. Všichni se do konce týdne naučili lyžovat na zapůjčených lyžích 
z našeho skladu a díky trpělivým instruktorkám Veronice Žižkové a Markétě 
Petrové. Kromě šestidenního lyžování na tanvaldském Špičáku jsme zvládli 
i oddechové plavecké odpoledne v Babylonu v Liberci, dopolední bruslení 
v areálu sportovní školy v Tanvaldu  i  tvoření s vedoucími výtvarného 
kroužku vždy po večeři. Večery jsme trávili v tělocvičně sportovní školy 
nebo hraním deskových her. Někteří také večer dokončovali svá výtvarná 
díla a před spaním byla vždy pohádka nebo film. Počasí nám přálo, sněhu 
i slunce jsme si užili dost. V sobotu na konci týdne se naložily lyže i kufry do 
doprovodného minibusu a doma nás čekala zasloužená relaxace!

Za pionýrskou skupinu Dubí Jiřina Neumannová

i ZŠ Proboštov, které mají o přednášku také zájem.
Poslední akcí pak bylo oblastní kolo soutěží 
Kids Muaythai Challenge. Jelikož náš klub má 
pod sebou i středisko SCM, centrum talentova-
né mládeže, tak jsme zde v Dubí hostili oblastní 
kolo, kde se soutěžilo ve třech nekontaktních 
disciplínách. Naši nejúspěšnější junioři pak 
byli Matěj Šimůnek a Martin Nebřenský. Celý 
náš klub pak měl 13 zlatých, 15 stříbrných  
a 23 bronzových medailí.
Kdo by měl zájem o skupinové nebo soukromé 
lekce Muaythai, tak tréninky jsou pro dospělé 
a závodníky v Leonidas Gym Dubí pondělí od 
18:30, středa od 19:00 a neděle od 18:30, pro 
děti pak úterý a čtvrtek od 16:30, kam už mladí 
bojovníci mohou od 7-8 let.

Ladislav Horejš
Leonidas Gym Muay Thai Dubí

MAĎARSKO, PRAHA A PAK DUBÍ, DUBSKÝ KLUB 
THAJSKÉHO BOXU LEONIDAS NEZAHÁLÍ

NAŠE JARNÍ PRÁZDNINY 2023
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HANDICAPOVANÍ CYKLISTÉ SCK ASTERIA DUBÍ REPREZENTUJÍ DUBÍ
Klub handicapovaných cyklistů SCK ASTERIA 
DUBÍ z.s.  zahajuje letos již svoji třetí sezónu 
a věříme, že bude stejně úspěšná jako ty pře-
dešlé.  Tento klub vznikl transformací stávají-
cí organizace spasticky postižených cyklistů, 
kteří byli organizováni ve svazu Česká fede-
race Spastic handicap z.s.,  a není typickým 
masovým sportovním klubem, který je svou 
působností zaměřen na konkrétní lokalitu. Se 
vznikem Národní sportovní agentury se začal 
naplňovat záměr propojování handicapova-
ných sportovců a zdravých sportovců a zcela se 
změnilo financování tohoto segmentu sportu. 
Bohužel ale, jako u mnoha dobrých myšlenek, 
nebyl a není dosud tento systém na takovouto 
změnu připraven a zcela zásadním způsobem 
se změnilo financování nejen paracyklistiky, 
ale celého handicapovaného sportu. Původní 
financování bylo řešeno prostřednictvím jed-
notlivých svazů handicapovaných sportovců, 
v našem případě to byl svaz Česká federace 
Spastic handicap z.s., ale to bylo změněno po 
začátku působení Národní sportovní agentury, 
která začala financovat přímo kluby a přestala 
financovat svazy. Proto bylo nutné soustředit 
většinu současných aktivních handicapova-
ných spasticky postižených cyklistů do nové-
ho cyklistického klubu a doplnit tuto skupinu 
i o další segmenty, v našem případě o dívčí 
a ženskou cyklistiku a cyklokrosaře. V součas-
né době máme již 26 aktivních cyklistů, z toho 
14 handicapovaných. Tito sportovci jsou z růz-
ných míst celé České republiky. U tohoto spor-
tu to ani jinak není možné, protože aktivních 
handicapovaných cyklistů v celé České republice 
je ve spastických kategoriích paracyklistiky cca 
30. Fakt, že jsme získali sídlo v městě Dubí, je 
hlavně ze dvou důvodů. Jedním je třicetiletá 
historie působení svazu Česká federace Spas-
tic handicap z.s. v Teplicích, a proto bylo nutné 
z důvodu stávajících sponzorů zůstat v Tepli-
cích, či v jejich blízkosti, a druhým důvodem 
bylo, že bylo nutné získat nějaké zázemí pro 
servis a materiál a hlavně souhlas se sídlem 
nějakého vlastníka nemovitosti. A to není vždy 
jednoduché. Toto zázemí jsme získali ve firmě 
MARTEX NORD s.r.o., Školní 299, Dubí – Msti-
šov, ve vlastnictví Petra a Marty Pípalových, 
kteří handicapované sportovce významně 
podporují již 26 let, a bez jejich osobní finanční 
podpory by tento klub nemohl vůbec vznik-
nout. 
 Handicapovaná cyklistika je finančně veli-
ce náročný sport a potřebnost klubu, aby mohl 
fungovat a zúčastňovat se mezinárodních 
soutěží, je cca 1,7 – 1,9 milionu korun ročně. 
Veřejná podpora v minulosti byla 170000,- Kč 
od Národní sportovní agentury a 250000,- Kč 
od města Dubí. Další finanční podpora je vý-
hradně tvořena sponzory z neveřejného sekto-
ru a je zcela zásadní pro provoz klubu, bez ní 
by klub nemohl fungovat. Tento tým navazuje 
na dlouhou a úspěšnou historii spastických 
paracyklistů a organizačně je již začleněn do 
struktury Českého svazu cyklistiky. Největším 
problémem jsou samozřejmě finance, proto-

že tento sport není možné provozovat pouze 
na bázi dobrovolných pracovníků a trenérů. 
V současné době se starají o spasticky posti-
žené cyklisty dva trenéři – bývalý reprezentant 
handicapované cyklistiky a nyní kvalifikovaný 
trenér 2. třídy pan Luboš Jirka, účastník pa-
ralympiád, mistrovství světa a světových po-
hárů, bývalý úspěšný paralympionik, účastník 
LPH Atény a Peking, čtyřnásobný bronzový 
medailista z MS, mistr Evropy a pan Zdeněk 
Mlynář, bývalý reprezentant a mistr světa v cy-
klokrosu, bronzový medailista z MS U23 a vítěz 
Světového poháru kategorie Elite. Pan Jirka 
měl ve svazu Česká federace Spastic handi-
cap funkci trenéra jako hlavní pracovní poměr 
a jedná se o osobu v částečném invalidním dů-
chodu a pan Mlynář pracoval ve funkci trenéra 
na částečný pracovní úvazek. K těmto dvěma 
trenérům se dle potřeby přidává i práce asis-
tenta, který pomáhá při práci s handicapova-
nými sportovci. Také je třeba si uvědomit, že 
tito handicapovaní sportovci jsou z rodin, kte-
ré jsou kvůli starosti o tyto své rodinné členy 
mnohdy ve finanční nouzi, protože nemohou 
chodit do zaměstnání a musí se věnovat těmto 
handicapovaným rodinným příslušníkům.
Klub SCK ASTERIA DUBÍ prokázal v sezónách 
2021 a 2022 svou životaschopnost a jeho spor-
tovci se zúčastňovali soutěží Českého poháru 
handicapovaných cyklistů, kde jednoznačně 
v kategoriích T1 a T2 dominovali, dále se zú-
častňovali soutěží Evropského a Světového 
poháru, Mistrovství Evropy a Mistrovství světa. 
Velkým cílem je účast našich dvou nejlepších 
sportovců i na Letních paralympijských hrách 
2024 v Paříži.
Po dvou sezónách naši sportovci dokázali, že 
tato cesta byla správná, a dnes je klub SCK 
ASTERIA DUBÍ z.s. jediným specializovaným 
klubem v České republice se zaměřením na 
kategorie T1 a T2 - tricyklisty se spastickým 
postižením.
Také vás chceme seznámit s výsledky našich 
nejlepších sportovců v uplynulých dvou sezó-
nách:  
Pavlína Vejvodová – kategorie T1
- sezóna 2022 -  SP Belgie 1. místo silniční zá-

vod, 3. místo časovka, MČR 1. místo časovka, 
1. místo silniční závod, ME Rakousko 2. místo 
časovka, 2. místo silniční závod, celková vítěz-
ka Českého poháru handicapovaných cyklistů 
- ženy.
Roman Šejna – kategorie T1
- sezóna 2021 – 8. místo MS Portugalsko 
- sezóna 2022 - SP Belgie 3. místo časovka, 
MČR 1. místo časovka, 1. místo silniční závod, 
ME Rakousko 3. místo časovka, 4. místo silnič-
ní závod, SP Kanada 4. místo silniční závod,  
5. místo časovka, MS Kanada 5. místo časovka, 
5. místo silniční závod. 
Petr Berger – kategorie T1
- sezóna 2021 - MS Portugalsko 3. místo 
časovka, 3. místo silniční závod, MČR 1. místo 
časovka, 1. místo silniční závod.
- 2022 SP Belgie 6. místo časovka, 6. místo 
silniční závod, MČR 2. místo silniční závod,  
3. místo časovka, ME Rakousko 5. místo časovka, 
5. místo silniční závod.
Zbyněk Charvát – kategorie T2
 – sezóna 2022- MČR 1. místo časovka,  2. místo 
silniční závod, ME Rakousko 6. místo silniční 
závod, 9. místo časovka, 2. místo v Českém po-
háru handicapovaných cyklistů.
 Naším dalším nadějným paracyklistou 
a objevem roku 2022 je 
Milan Zíbr – kategorie T1
– sezóna 2022 - MČR 4. místo časovka, 4. místo 
silniční závod, 3. místo  ČP-Pardubice, 2. místo 
ČP Ostrava silnice.
 Pro novou sezónu 2023 máme připraveny 
další dva nové závodníky a získali jsme i nové-
ho devítiletého paracyklistu, kterého bychom 
rádi vychovali takzvaně „odmala“. Zde je i vel-
ká podpora jeho rodiny. 
Handicapovaní cyklisté klubu SCK ASTERIA 
DUBÍ určitě město Dubí dobře reprezentují 
nejen v České republice, ale i ve světě. O tom 
svědčí naše výsledky a jsme na ně náležitě 
hrdí. Město Dubí má již dlouholetou spoluprá-
ci s handicapovanými sportovci a věříme, že 
bude i nadále úspěšně rozvíjena. Městu Dubí 
za tuto podporu děkujeme a určitě mu neudě-
láme na tuzemských i zahraničních soutěžích 
žádnou ostudu.

Zdeněk Mlynář – předseda klubu
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PODĚKOVÁNÍ ZA PÁTRACÍ AKCI

OSLAVA NAROZENIN V PDSS DUBÍ NA VÝŠINĚ

V našem domově se stala dne 2. 3. 2023 nemilá událost. Klient, který vyrazil v odpoledních hodinách na procházku, se do večeře bohužel nevrátil. 
Zaměstnankyně domova po zjištění této skutečnosti ihned informovaly policii, která bezprostředně po přijetí oznámení zahájila pátrání. Vzhledem ke 
klimatickým podmínkám a pokročilé denní době (předpoklad pro noční teploty byl -6 °) hrozilo, že by klient s největší pravděpodobností nepřežil noc. 
Pátrání se zúčastnili:
- pracovníci Domova Na Výšině, kteří prohledávali v objektu domova a jeho přilehlém okolí.
- Jednotka sboru dobrovolných hasičů se svými záchranářskými psy, která se dostavila 30 minut po jejich vyrozumění, a bezprostředně po příjezdu 
začala pod vedením paní Jiráskové prohledávat les kolem budovy domova Na Výšině, který je umístěn na okraji lesů nad Dubím.
-  PČR obvodní oddělení Dubí, které ve velmi krátkém čase dokázalo vyhlásit pátrání po pohřešovaném, zorganizovat pátrací akci s velkým nasazením 
sil a prostředků. Po prvotních úkonech vyhlásilo pátrání a ve velmi krátkém čase zorganizovalo akci s účastí SPJ a vrtulníku s termovizí. 
- tajemník MěÚ Dubí, pomocí SMS portálu používaného pro informování občanů, obeznámil občany města s tím, že v obci probíhá pátrací akce. 
Někteří projevili ochotu pomoci, za což velice děkuji.  
- Městská policie Dubí, která ihned po přijetí oznámení zahájila pátrání v okolí domova, ve městě, což nakonec přineslo kýžený výsledek, a klient byl 
její hlídkou nalezen ve 21:30 v nově vznikající zástavbě v okrajové části obce Dubí a ve 21:45 byl opět předán do domova.
Všem zúčastněným, kteří se na akci podíleli, bych rád touto cestou poděkoval za jejich přístup, profesionalitu a akčnost, se kterou k pátrání přistoupili.
Děkuji.  
        PhDr. Mgr. Jaroslav Zeman MBA, ředitel PDSS Dubí - Teplice

Paní Gertruda Kulbová, která žije v našem domově přes pět let, nedávno oslavila 
své 90. narozeniny. Den jejích narozenin připadal na víkend, rodina a přátelé 
pro ni nachystali krásnou oslavu v klubovně našeho domova. Zástupci vedení, 
v čele s panem ředitelem a panem starostou města Dubí, popřáli paní Kulbové 
27. 2. v pondělí. Klientka je silně věřící, sjednala si také schůzku s panem farářem 
a společně se pomodlili. 
Paní Kulbová ráda vypráví o svém životě, i když nebyl vždy moc veselý. Narodila 
se v Mikulově a vychovala 5 dětí. Nyní se raduje z 15 vnoučat a pravnoučat. Celý 
život pracovala a ani zde v domově nezahálí. Každý všední den navštěvuje dílnu 
ručních prací a cupuje výplň do polštářů a dalších výrobků, které se zde rodí. 
Pokud nemůže z nějakého důvodu pracovat, je nešťastná. Přejeme jí do budoucna 
hodně zdraví a spokojenosti, štěstí a lásky. Ale také elán do další práce, která ji 
nesmírně baví. 
Tímto bychom chtěli poprosit veřejnost, nejen kvůli paní Gertrudě, ale i ostatním 
klientům, kteří navštěvují naši dílnu. Kvůli uzavření a přesunutí podniku Sebatex, 
který sídlil v Košťanech, jsme přišli o materiál - zbytkový vatelín k dalšímu zpracování. Pokud se ve vaší domácnosti nachází staré zimní bundy, deky, 
či polštáře, které již nevyužijete, rádi tento materiál přijmeme. Dále jistě využijeme vlnu, látky, košíky a různý materiál k ručnímu tvoření. Děkujeme.

Pavla Kutarnia, vedoucí sociální terapie

VZPOMÍNKY

Dne 22. května uplyne pět let, co jsme se 
naposledy rozloučili 

s paní Věrou Bambulovou.
Stále vzpomíná manžel, děti a vnoučata.

   Zlaté slunko za horu zašlo,
   Tvé srdce věčný klid našlo,

vzpomínám, ať se hnu kamkoli,
už Tě nic nebolí.

Dne  17. dubna tomu bude již  10 let,
co nás opustil

pan PRAVOSLAV ZEMAN z Dubí.
S láskou stále  vzpomínají

manželka, dcery Drahuš a Lenka 
a ostatní příbuzní a známí.

Dne 23. dubna uplynou dva roky, co nás 
navždy opustil milovaný manžel, tatínek, 

dědeček a pradědeček

 pan Miloslav Doboš  z Dubí.
S láskou vzpomíná manželka a dcery 

s rodinami. Nikdy na Tebe nezapomeneme.
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U příspěvků delších než rozsah A4 si redakce vyhrazuje právo obsah bez porušení smyslu přiměřeně zkrátit.
Příspěvky, náměty a dotazy do Dubského zpravodaje zasílejte mailujte na: dubskyzpravodaj@seznam.cz nebo telefonujte na 417 579 927 či 774 860 544.

Příspěvky do DZ zasílejte zásadně formou přílohy. Nevlastníte-li počítač s připojením na internet, využijte této služby v knihovně. 
Uzávěrka Dubského zpravodaje je vždy 25. dne v měsíci do 12:00 hodin. 

Nezaručujeme, že příspěvky došlé po tomto datu budou zařazeny. Nevyžádané rukopisy nevracíme.
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INZERCE

Červený Hrádek prodává slepičky typu 
Tetra hnědá, Dominant všechny barvy, 

Green Shell - typu Araukana 
a Dark Shell - typu Maranska, 

cena od 249 Kč/ ks. 
Prodej: 22. 4.,  20. 5.  a  17. 6.  2023.

Dubí - u porcelánky – 11.15 hod.   
Výkup králičích kožek - cena dle 

poptávky, doprava 189 Kč za celý 
nákup, doporučujeme objednávat! 

Info: po - pá 9.00 - 16.00 hod.,  
tel. 601 576 270, 728 605 840, 

www.drubezcervenyhradek.cz.
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Město Dubí
a MKZ Vás zve na

Program:

Čarodějnická cesta k Paraplíčku
plná soutěží pro děti s doprovodem
od 14:00 - 16:00
start u vstupu na cestu k Paraplíčku - sladká odměna v cíli

Pokračování čarodějnického
odpoledne na sportovním areálu
v Dubí 2 (Rudolfka)
17:30 upálení čarodějnice
18:00 - 21:00 hudební skupina W MUSIC
stánky, posezení u muziky, nafukovací hrady a atrakce pro děti

30. dubna 2023

Změna programu vyhrazena.
Upozorňujeme návštěvníky, že z akce bude pořizována fotodokumentace pro potřeby Města Dubí.

vstup volný


